
 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 

Møteprotokoll 

Formannskapet 
 

Møtedato: 03.12.2020 

Møtestad: Teams 

Møtetid: 09:45 - 14:15 

 

I dette møtet vert det orientert om: 

- Økonomi 

- Budsjettinnspel etter høyring 

- Nærværsprosjektet (arbeid for redusert sjukefråvær) 

 

Etter møtet hadde Bjarne Ve Sæbø ei orientering om mandatet for prosjektet arealbruk i Austrheim 

kommune. Formannskapet er styringsgruppe for prosjektet. Det var ingen merknader til mandatet. 

 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Morten Sognnes H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Rolle 

Ann Kristin Leirvåg AP Varamedlem 

  
Desse møtte frå adminstrasjonen: 
Asbjørn Nagell Toft, Christopher Marius Straumøy, Ketil Tjore, Kristin Nesbø, Liv Løvvik, Monika 
Kvamme, Odd Harald Dommersnes, Rolf-Henning Myrmel, Sissel Berge Monslaup, Thomas Lindås 

 

   

4. desember 2020 

 

Per Lerøy        Kristin Nesbø og Ketil Tjore 

ordførar         møtesekretærar 

Sakliste 



Saknr Tittel 
        

143/20 Godkjenning av innkalling og saksliste 

144/20 Godkjenning av møteprotokoll 

145/20 Delegerte saker 

146/20 Orienteringssak 

147/20 Klage på vedtak om pålegg og tvangsmulkt - gbnr. 128/27 - Leirvåg 

148/20 Gebyr alkohol- og tobakkssaker 2021 

149/20 Avløpsavgift 2021 

150/20 Gebyr slam 2021 

151/20 Renovasjonsavgift 2021 

152/20 Vassavgift 2021 

153/20 Feieavgift 2021 

154/20 Gebyr- og betalingssatsar oppvekst og kultur for 2021 

155/20 Nordhordland Revisjon IKS - oppdatering av selskapsavtale 

156/20 Revisjon av selskapsavtale Region Nordhordland Helsehus IKS 

157/20 Møteplan for 2021 

159/20 Godkjenning av mindre reguleringsendring til Reguleringsplan Buholmen i Bergsvik, 
planid. 2006005 

160/20 Godkjenning av planendring for Heiane bustadfelt og Finnsvågen med utviding av 
bustadområde B09, planid. 2018001 

161/20 Medfinansiering av drift av vassområda frå 2021-2027-  Førespurnad frå Vestland 
fylkeskommune 

162/20 Tilskot til arbeidet med busslomme og fortau i Toftegårdskrysset 

  

 

 

  



 

143/20: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 143/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

144/20: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 144/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

145/20: Delegerte saker 

 

Rådmannen sitt framlegg: 



Delegerte saker vert tekne til orientering 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om dei delegerte sakene. 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 145/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

146/20: Orienteringssak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Økonomi- og personalsjef Odd Harald Dommersnes orienterte om økonomien per utløp av oktober:  

 

Etter oktober seier prognosen at kommunen får eit overskot etter året på 12,5 millionar, det fortel at 

ein er klart ute av Robek-lista med dette resultatet. 

Inntektene er over budsjett.  

Utgiftene er under budsjett, særleg personalutgifter der det no er ein del stillingar som er budsjetterte 

men ikkje er fylt opp. 

 

No har ein også tal for november, og prognosen seier no at kommunen får eit overskot etter året på 17 

millionar. Det er nokre ting som er usikre, men det viser at oktober-prognosen om 12,5 millionar i 

overskot ved nyttår skal gå bra. 

Om investeringsprosjekt sa Odd Harald Dommersnes at det må bli betre samsvar mellom budsjett og 

gjennomføring. For eit prosjekt er det leveranseproblem, det er datamaskiner, der ein gjennom IKT 

Nordhordland ikkje klarer å få kjøpt det antal ein ønskjer. Om dette sa rådmann Liv Løvvik at ein må 

sjå på innkjøpsavtalane, for å sjå om desse er gode nok. Finnest nok datamaskiner i marknaden. 

Rådmann Liv Løvvik sa at ein framover må ha god kontroll på kostnadene. Det er usikkert framover 

med tanke på mellom anna kostnad til legevakt og barnevern, og ein del stillingar som har vore ledige 

vert no tilsett folk i, slik at det ikkje er rom for å auka utgiftene sjølv om det no går betre økonomisk. 

Det ein har gjort er å ikkje bruka meir pengar enn ein har. 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at dette er veldig gode tal, og takka alle tilsette for bidraget for å få 

kontroll på kostnadene. Det har vore gjort omfattande tiltak som ikkje har vore populære, men får att 

for det no. Var kritikk for oppseiingar, men når behovet endrar seg må det vera slik at ein også endrar 

bemanninga, til dømes om det er færre barn i barnehagane. 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at formannskapet bør kunna snakka høgt om korleis ein kan bruka midlar 



til å sikra auka sysselsetting og busetting i kommunen. Ut i neste år bør ein setta ein fot i bakken og sjå 

om det er område som har lidd meir enn andre i dei innsparingane som er gjort.  

Bjørn Inge H. Dyrkolbotn (Sp) støtta tanken om å setja seg saman og sjå på kva ein kan gjera for å 

utvikla kommunen vidare. 

Per Lerøy (Ap) sa at det jamt over har vore semje om dei tiltaka som vart innførte for å få kontroll på 

økonomien i kommunen. Veldig positivt at 2020 vart så bra, håpar at det ikkje kjem overraskingar. 

Morten Sognnes (H) sa seg samd med Helge Dyrkolbotn i at ein kan sjå på om det er felt som har 

stramma spesielt mykje inn. Samstundes må ein ha strame tøyler vidare, for det kan skje ting som 

endrar økonomien framover. 

Per Lerøy (Ap) takka for at rådmannen har satsa på datamaskiner til elevane i Austrheim-skulen, og 

viste til at ein attraktiv oppvekstsektor er viktig for å få folk til kommunen. 

Økonomi- og personalsjef Odd Harald Dommersnes sa at 2020 er bra, men inntektene går ikkje opp 

dei kommande åra, dei vil gå ned. Viktig at ein ikkje opnar for mykje opp no. 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa seg samd i at ein må setja tæring etter næring, men sa at ein må sjå om det 

er mogleg å støtta opp om til dømes frivillige lag og organisasjonar, som gjer eit kjempearbeid i 

lokalsamfunnet. 

Rådmann Liv Løvvik sa at ein ikkje disponerer 2020-overskotet før rekneskapen er godkjent til 

sommaren 2021. Inntil det så er ein framleis på Robek-lista, og Fylkesmannen vil berre godkjenna 

investeringar på sjølvkostområdet. Løvvik sa vidare at om ein ser på behovet for disposisjonsfond, så 

ville ein vera halvvegs om heile 2020-overskotet vart sett av til fond. 

Morten Sognnes (H) sa at det er viktig å legga til rette for busetting i alle deler av kommunen, slik at 

folk får busetta seg der dei ønskjer. 

--- 

Sissel Berge Monslaup orienterte om: Nærværsprosjektet (arbeid for redusert sjukefråvær) 

Rådmann Liv Løvvik sa at det er viktig at arbeidet er godt forankra i organisasjonen. Økonomi- og 

personalsjef Odd Harald Dommersnes sa at det er brukt interne ressursar heller enn eksterne 

konsulentar, og det er noko ein vil ta med seg vidare. 

--- 

Rådmann Liv Løvvik orienterte om: Budsjettinnspel etter høyring, desse innspela kan ein også sjå i 

budsjettsaka som skal opp i kommunestyret 10. desember. Økonomi- og personalsjef Odd Harald 

Dommersnes kommenterte nokre av punkta.  

Løvvik rådde til at nokre av dei mindre tildelingane vart gjort no i 2020, og tatt av resultatet for 

inneverande år, heller enn å venta til 2021. Odd Harald Dommersnes sa at dette kan gjerast i samband 

med handsaminga av tertialrapporten, som kjem opp i kommunestyret 10. desember. 

Helge Dyrkolbotn (KrF) ba om dette kom opp igjen i samband med budsjettmøtet i kommunestyret, 

slik at ein fekk dette diskutert nærare. Er fleire punkt han er med på å støtta, men må diskuterast 

nærare. 

Helge Dyrkolbotn (KrF) ba om at ein såg på prosjektet som er kostnadsrekna for turveg ved 

Idrettsparken. Rådmann Løvvik sa at ein ikkje utan vidare kunne nytta dei 2015-tala som ligg i 

prosjektet, Dyrkolbotn sa seg samd i dette, men viste til at turvegen til Vardetangen vart rimelegare 

enn prosjektert. Turveg ved Idrettsparken vil vera eit godt folkehelseprosjekt. 

Odd Harald Dommersnes sa om dette at det i saka om Tertialrapporten vert lagt inn denne typen 

mindre løyvingar som det har komme innspel på.  

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det har vore ein konstruktiv prosess med budsjettet, der det har vore ope 

for alle til å komma med innspel.  

Handsaming i formannskapet:  

Orienteringane vart teke til vitande 

 

FS - 146/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Orienteringane vert teke til vitande. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



 

147/20: Klage på vedtak om pålegg og tvangsmulkt - gbnr. 128/27 - Leirvåg 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje. 

 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 

 

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

 

Saka vert sendt til Fylkesmannen i Vestland for endeleg avgjerd. 
   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Sakshandsamar Christopher Straumøy orienterte om saka. 

Det er i klagen vist til likehandsamingsprinsippet, og ordførar Per Lerøy spurte om dette var basert på 

bruken av bustader i Åråsvågen Panorama. Om dette sa Asbjørn Toft at i Åråsvågen Panorama er det 

spesielle tilhøve med krav og godkjenningar som bustadhus, så det kan ikkje samanliknast. 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 147/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje. 

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33. 

Saka vert sendt til Fylkesmannen i Vestland for endeleg avgjerd. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

148/20: Gebyr alkohol- og tobakkssaker 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune nyttar dei satsane som er fastsette i sentrale lover og forskrifter, og 
oppdaterer våre satsar når lovgjevar endrar sine. 

   



   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 148/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommune nyttar dei satsane som er fastsette i sentrale lover og forskrifter, og oppdaterer 

våre satsar når lovgjevar endrar sine. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

149/20: Avløpsavgift 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre vedtek ny kloakkavgift frå 01.01.2021. Avgiftene vert uendra frå 2020. 
Gebyr for tilknyting vert ved godkjend søknad. 

 Areal Avgiftsareal Årsavgift 

Bustad/hytte inntil 90 m² 80 m² 3.737,- 

Bustad/hytte over 90 m² 130 m² 6.081,- 

Minsteavgift andre 
bygg 

100 m²  4.039,- 

Bygg med målt 
forbruk 

 Pr m³  30,24 

Fast avgift målar   1.041,- 

 

Tilknytingsavgift for 2021 

 Avgift inkl. 
mva 

Tilknyting bustad/hytte  26.395,- 

Tilknyting andre bygg med under 50mm 
vassinntak 

         26.395,- 

Tilknyting andre bygg med over 50mm vassinntak          52.790,- 

 
 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 



Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 149/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommunestyre vedtek ny kloakkavgift frå 01.01.2021. Avgiftene vert uendra frå 2020. 

Gebyr for tilknyting vert ved godkjend søknad. 

 Areal Avgiftsareal Årsavgift 

Bustad/hytte inntil 90 m² 80 m² 3.737,- 

Bustad/hytte over 90 m² 130 m² 6.081,- 

Minsteavgift andre 

bygg 

100 m²  4.039,- 

Bygg med målt 

forbruk 

 Pr m³  30,24 

Fast avgift målar   1.041,- 

 

Tilknytingsavgift for 2021 

 Avgift inkl. 

mva 

Tilknyting bustad/hytte  26.395,- 

Tilknyting andre bygg med under 50mm 

vassinntak 

         

26.395,- 

Tilknyting andre bygg med over 50mm 

vassinntak 

         

52.790,- 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

150/20: Gebyr slam 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart år kr 1584 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart 2. år kr 792 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart 4. år kr 396 
- Gebyr per kubikk slam frå kommunale avskiljarar kr 320 
- Ekstratøming inntil 4,5 kubikk kr 2 995 
- Naudtøming inntil 4,5 kubikk kr 5 990 
- Ekstratøming over 4,5 kubikk, per kubikk kr 524 
- Naudtøming over 4,5 kubikk, per kubikk kr 1047 
 



Alle tal er utan MVA. 
 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

FS - 150/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart år kr 1584 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart 2. år kr 792 

- Årleg gebyr septikslam med tøming kvart 4. år kr 396 

- Gebyr per kubikk slam frå kommunale avskiljarar kr 320 

- Ekstratøming inntil 4,5 kubikk kr 2 995 

- Naudtøming inntil 4,5 kubikk kr 5 990 

- Ekstratøming over 4,5 kubikk, per kubikk kr 524 

- Naudtøming over 4,5 kubikk, per kubikk kr 1047 

 

Alle tal er utan MVA. 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

151/20: Renovasjonsavgift 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre vedtek slike renovasjonsgebyr gjeldande frå 01.01.20 

Renovasjonsgebyr 
2021  

Rabatt/tillegg*  Utan heimek.  Med heimek.**  

Restavfall kvar 4. 
veke, 140 liter  

-kr 320,00  kr 3.168,00 kr 2.768,00  

Restavfall kvar 2. 
veke, 140 liter  

Utgangspunkt  kr 3.488,00  kr 3.088,00  

Restavfall kvar 2. 
veke, 240 liter  

kr 320,00  kr 3.808,00  kr 3.408,00  

Hytterenovasjon  kr 1 472,00  
* Rabatt/tillegg for sjeldnare tøming / større dunk er oppgjeve utan mva. Kr 320,00 + mva. = kr 400.  
** Rabatt for heimekompostering er kr 400 utan mva / kr 500 med mva. 

 
 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 



Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

Gebyra gjeld frå 01.01.2021 

 

FS - 151/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommunestyre vedtek slike renovasjonsgebyr gjeldande frå 01.01.2021 

Renovasjonsgebyr 

2021  

Rabatt/tillegg*  Utan heimek.  Med heimek.**  

Restavfall kvar 4. 

veke, 140 liter  

-kr 320,00  kr 3.168,00 kr 2.768,00  

Restavfall kvar 2. 

veke, 140 liter  

Utgangspunkt  kr 3.488,00  kr 3.088,00  

Restavfall kvar 2. 

veke, 240 liter  

kr 320,00  kr 3.808,00  kr 3.408,00  

Hytterenovasjon  kr 1 472,00  
* Rabatt/tillegg for sjeldnare tøming / større dunk er oppgjeve utan mva. Kr 320,00 + mva. = kr 400.  

** Rabatt for heimekompostering er kr 400 utan mva / kr 500 med mva. 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

152/20: Vassavgift 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre vedtek reduksjon på 25% i årlege vassavgifter  frå 1.1.21 

Avgiftene for 2021 vert: 

Årlege: Areal-
grunnlag 

m2 

Avgiftsareal Avgift 
inkl. mva. 

Bustad/hytte inntil 90 m² 80 m² 3.548,- 

Bustad/hytte over 90 m² 130 5.773,- 

Minsteavgift for andre bygg 100 m²  3.687,- 

Bygg med målt forbruk pr. 
m3 

 Pr. m³  24.39 

Fast avgift målar   1.011,- 

 

Tilknyting bustad/hytte over 90 m² 26.395,- 

Tilknyting andre bygg med inntil 50 mm  26.395,- 



inntak 

Tilknyting andre bygg med over 50 mm 
inntak 

 52.790,- 

 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Det har vore gjort eit etterkalkyle og avgifta kan settast ned, det blir 10 % reduksjon 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 152/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommunestyre vedtek reduksjon på 25% i årlege vassavgifter  frå 1.1.21 

Avgiftene for 2021 vert: 

Årlege: Areal-

grunnlag 

m2 

Avgiftsareal Avgift 

inkl. mva. 

Bustad/hytte inntil 90 m² 80 m² 3.548,- 

Bustad/hytte over 90 m² 130 5.773,- 

Minsteavgift for andre bygg 100 m²  3.687,- 

Bygg med målt forbruk pr. 

m3 

 Pr. m³  24.39 

Fast avgift målar   1.011,- 

 

Tilknyting bustad/hytte over 90 m² 26.395,- 

Tilknyting andre bygg med inntil 50 mm 

inntak 

 26.395,- 

Tilknyting andre bygg med over 50 mm 

inntak 

 52.790,- 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

153/20: Feieavgift 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre vedtek følgjande gebyr for feiing og tilsyn for bustadhus og lik gebyr for 
fritidshus og hytter frå 01.01.2021. 

 Grunnlag Avgift pr.år inkl. avgift 

Årleg gebyr  for feiing og tilsyn 1 pipe 480,- 

Årleg gebyr  for feiing og tilsyn 2 piper 636,- 



 

Tenesta vert betalt med fast årleg sum som er lik for alle abonnentar. Beløpet er rekna ut som 
gjennomsnittspris pr.pipe 

Feiing og tilsyn gjeld berre for hus, fritidshus og hytter med montert eldstad/fyringsanlegg. 

 
 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Det er blitt feil i framlegg til vedtak i sakspapiret, avgift skal vere som i saksutgreiing, kr 581,- for 1 

pipe og kr 768,- for to 

Framlegg til vedtak blir: 

Årleg gebyr for feiing og tilsyn, 1 pipe, kr 581,- 

Årleg gebyr for feiing og tilsyn 2 piper, kr 768,- 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes vedteke som i saksutgreiinga. 

 

FS - 153/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommunestyre vedtek følgjande gebyr for feiing og tilsyn for bustadhus og lik gebyr for 

fritidshus og hytter frå 01.01.2021. 

 Grunnlag Avgift pr.år inkl. avgift 

Årleg gebyr  for feiing og tilsyn 1 pipe 581,- 

Årleg gebyr  for feiing og tilsyn 2 piper 768,- 

 

Tenesta vert betalt med fast årleg sum som er lik for alle abonnentar. Beløpet er rekna ut som 

gjennomsnittspris pr.pipe 

Feiing og tilsyn gjeld berre for hus, fritidshus og hytter med montert eldstad/fyringsanlegg. 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

154/20: Gebyr- og betalingssatsar oppvekst og kultur for 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret vedtek gebyr- og brukarbetalingar for oppvekst og kultur slik det går fram av 
vedlagte hefte «Framlegg til gebyr og betalingssatsar oppvekst og kultur for 2021». 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 



Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 154/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Kommunestyret vedtek gebyr- og brukarbetalingar for oppvekst og kultur slik det går fram av vedlagte 

hefte «Framlegg til gebyr og betalingssatsar oppvekst og kultur for 2021». 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

155/20: Nordhordland Revisjon IKS - oppdatering av selskapsavtale 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret i Austrheim kommune vedtek selskapsavtalen for Nordhordland Revisjon 
IKS datert 15.11.2020 som er oppdatert med endringane gjeldande frå 1.1.2020.  

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

FS - 155/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Kommunestyret i Austrheim kommune vedtek selskapsavtalen for Nordhordland Revisjon 

IKS datert 15.11.2020 som er oppdatert med endringane gjeldande frå 1.1.2020.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

156/20: Revisjon av selskapsavtale Region Nordhordland Helsehus IKS 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS med 
fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 

2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 



Rådman Liv Løvvik sa avtalen må på plass før utgangen av 2020. 

Per Lerøy (Ap) - meinte det ville vore bra om ein slik fordelingsnøkkel kunne nyttast og så i andre 

samanhengar. Rådmann påpeika at når det er over 50% etter folketal er det bedre for små kommunar. 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 156/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS med 

fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 

2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

157/20: Møteplan for 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen rår til at møteplanen vert vedteke slik den ligg ved. 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det har kome inn ønske om kommunestyremøte på dagtid, det er i 

møteplan lagt opp til at det skal vera kl 18.00. 

 

Rådmann Liv Løvvik sa at blir lange dagar for dei som jobbar vanleg dagtidsjobb først. 

 

Per Lerøy (Ap) sa at ein kan vurdere at omfattande møte som junimøtet kan gå på dagtid.  

 

Rådmann Liv Løvvik sa at ein kan vurderer å ha hyppigare møter, spesielt når det går via Teams.  

Framlegg frå kommunalsjef Bjørnar Fjellhaug om ekstra møter i januar: Formannskap 14.01 og 

kommunestyre 21.01., begge for skulesaka som no er på høyring.  

Helge Dyrkolbotn (KrF) ba om at ein legg møta inn i planen og så får ein heller justera etter kvart, 

treng ein grundig gjennomgang av skulesaka  

 

Framlegg til vedtak: 

Møteplan blir vedteke slik den ligg ved, men med ekstra møte for formannskapet 14.01.21 og 

kommunestyret 21.01.21 

 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes vedteke 

 

FS - 157/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Møteplan blir vedteke slik den ligg ved, med ekstra møte for formannskapet 14.01.21 og 

kommunestyret 21.01.21 



 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

159/20: Godkjenning av mindre reguleringsendring til Reguleringsplan Buholmen i 

Bergsvik, planid. 2006005 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Formannskapet i Austrheim kommune godkjenner ein mindre planendring til Reguleringsplan 
Buholmen i Bergsvik, planid.  2006005 i samsvar med planframlegget som vart sendt på offentleg 
ettersyn. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga.  Vedtaket er heimla i plan- og 
bygningslova § 12-14. 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft informerte om saka. Det er to innspel frå naboar. Ingen merknader frå 

offentleg instansar.  

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at planen tek inn sak om dispensasjonar frå begge partar. 

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) meldte at det var nevnt i Sp-møte at ein ikkje det er greit at ein går rundt 

Fylkesmannen sitt vedtak for å unngå pålegg om riving.  

Kommunalsjef Asbjørn Toft svara at dispensasjon i ei sak er eit avvik frå plan og det skal noko til for 

å ha avvik frå ein plan, men med ei planendring stiller det seg annleis. Det er ein ryddig prosess å ta alt 

inn i planssaka. 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 159/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Formannskapet i Austrheim kommune godkjenner ein mindre planendring til Reguleringsplan 

Buholmen i Bergsvik, planid.  2006005 i samsvar med planframlegget som vart sendt på offentleg 

ettersyn. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga.  Vedtaket er heimla i plan- og 

bygningslova § 12-14. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

160/20: Godkjenning av planendring for Heiane bustadfelt og Finnsvågen med utviding av 

bustadområde B09, planid. 2018001 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune godkjenner planendring for Heiane bustadfelt og Finnsvågen med utviding av 
bustadområde B09, planid. 2018001. Reguleringsføresegner er datert den 23.11.2020. ROS-analyse 
er datert den 31. oktober 2020. Plankart er datert den 25. november 2020. Planomtale og GH-karta 
til revidert VA-rammeplan er datert den 03.11.20. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i 
saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 12-12.  



   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om saka:  

Har vore eit grundig arbeid over lang tid. Har ikkje kunna gjennomføre folkemøte i år, men det har 

vore tidlegare i saka, og har elles hatt god dialog rundt planen. 

 

Formannskapet som styringsgruppe har gitt innspel og rådmannen har teke dette med i planarbeidet. 

Dette er ei endring på ein eldre plan, då den var laga var byggegrense mot fylkesveg 10 meter, men 

denne grensa har allereie i mange år vore 30 meter, og det er det ein har måtte forhalda seg til. No har 

ein likevel lagt byggegrensa utanom husa som ligg mot vegen. Det blir utbygging i "toppen" av feltet 

og fortetting elles, kan bli 30 nye bueiningar. Det har vore sterke føringar frå Fylkesmannen når det 

gjeld elva, og vegtilkomsten må sikrast i høve til ekstremver. Behov i området skal vere dekka for dei 

neste 10 åra med denne planen. 

 

Per Lerøy (Ap) sa at det er ikkje alltid enkelt å forstå krava til Statens Vegvesen. Formannskapet 

meiner at ein kan innsnevra passasje forbi Kuneset og ha møteplassar på kvar side, men slikt tar ikkje 

Statens Vegvesen hensyn til. Handboka N100 burde ein sjå på som ein rettleiar og ikkje ein 

kravspesifikasjon med absolutte krav, spesielt når det gjeld utbetring av vegar. Dette er eit rett strekk 

og ein kan etablere møteplassar.  

 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han er samd i  problemstillinga frå ordførar, men tenkjer at om  ein 

regulerer slik vegvesenet krev, så er det vel ikkje så stor sjans for at det blir endringar på vegen på 

lenge enda.  

 

Per Lerøy (Ap) sa at vi skal nok sjå langt etter så store investeringar på vegnettet i Austrheim, men det 

legg band på husa som ligg der.  

 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa at restriksjonane ligg der allereie før vi lager planen. Det har vore 30 

meter byggegrense mot fylkesvegen og dei har måtta søkje dispensasjon for å gjere noko. Med denne 

reguleringsplan har vi gjort det slik at alle unntatt eit hus, ikkje treng søke om dispensasjon. Dei får ein 

større rett no enn tidlegare. 

 

Per Lerøy (Ap) sa at det er positivt at vi kan legge til rette for utbygging i Heiane. 

 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak 

 

FS - 160/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommune godkjenner planendring for Heiane bustadfelt og Finnsvågen med utviding av 

bustadområde B09, planid. 2018001. Reguleringsføresegner er datert den 23.11.2020. ROS-analyse er 

datert den 31. oktober 2020. Plankart er datert den 25. november 2020. Planomtale og GH-karta til 

revidert VA-rammeplan er datert den 03.11.20. Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. 

Vedtaket er heimla i plan- og bygningslova § 12-12.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

161/20: Medfinansiering av drift av vassområda frå 2021-2027-  Førespurnad frå Vestland 

fylkeskommune 



 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune løyver kr. 19.739 til drift av vassområda for 2021. Vidare kostnadsfordeling for 
åra 2022-2027 må drøftast i politiske fora og med Vestland fylkeskommune. Den naturlege 
kostnadsfordelinga hadde vore kr. 3 pr. innbyggjar i kvar kommune pr. år i gamle Hordaland fylke.  
Grunngjevinga for vedtaket står i saksutgreiinga. 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om saka. Ein bør godta dette no, for det er viktig og arbeidet 

bør ikkje stoppe opp, så bør ein ta ein vurdering framover seinare. 

Per Lerøy (Ap) - vi er samde om at vi godtek denne, så får vi heller ta opp i dei rette fora korleis 

fordelingsnøkkelen skal vere. Kanskje skal det opp i Regionrådet.  

Rådmann Liv Løvvik - lurt å ta opp saka i Regionrådet. 

Per Lerøy (Ap) sa at fordelingsnøklar som vert oppfatta som urettferdige kan sette interkommunale 

prosjekt  fare.  

Asbjørn Toft - saksopplysning i møte:  Rådmanen si innstilling frå Alver er at dei ikkje vil vere med 

på samarbeid, usikkert kva politikarane i Alver gjer.  

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 161/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommune løyver kr. 19.739 til drift av vassområda for 2021. Vidare kostnadsfordeling for 

åra 2022-2027 må drøftast i politiske fora og med Vestland fylkeskommune. Den naturlege 

kostnadsfordelinga hadde vore kr. 3 pr. innbyggjar i kvar kommune pr. år i gamle Hordaland fylke.  

Grunngjevinga for vedtaket står i saksutgreiinga. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

162/20: Tilskot til arbeidet med busslomme og fortau i Toftegårdskrysset 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen utarbeider ny utbyggingsavtalen der tilskotet vert betalt ut i 2020 og 2021. 
Anleggsbidraget som vart gjort vedtak om i KS-013/19, vert endra til kr. 650.778. 
 

   

   

03.12.2020 FORMANNSKAPET 

Saka blir utsett. 

Handsaming i formannskapet: 

Samrøystes for å utsetja saka. 

 

FS - 162/20 - 03.12.2020  - Vedtak: 

Saka blir utsett. 



 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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